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Saksnr. Utval Møtedato
065/22 Alver formannskap 02.06.2022
090/22 Alver kommunestyre 16.06.2022

Skilting av kommunale bygg og anlegg

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
«Nytt investeringsprosjekt med budsjettramme på totalt 5 mill. kr vert oppretta for å gjennomføre prosjekt for 
skilting av kommunale bygg.  I 2022 vert det budsjettert med 1,0 mill. kr inkl. mva og dei resterande 4 mill. kr 
inkl. mva vert å legge inn i budsjettet for 2023.  

Budsjettendringa i 2022 vert finansiert slik: 
•             0,2 mill. kr i momsrefusjon
•             0,8 mill. kr i overføring frå drift til investering

I driftsrekneskapen inneber dette følgjande budsjettendringar:
•             Auke i bruk av disposisjonsfond med 0,8 mill. kr., som vert å ta av samanslåingsmidlar avsett på 
formålsbestemt disposisjonsfond.
•             Auke i overføring til investering med 0,8 mill. kr»

Alver formannskap 02.06.2022:

Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.

FO- 065/22 Vedtak:
«Nytt investeringsprosjekt med budsjettramme på totalt 5 mill. kr vert oppretta for å gjennomføre prosjekt for 
skilting av kommunale bygg.  I 2022 vert det budsjettert med 1,0 mill. kr inkl. mva og dei resterande 4 mill. kr 
inkl. mva vert å legge inn i budsjettet for 2023.  
Budsjettendringa i 2022 vert finansiert slik: 
•             0,2 mill. kr i momsrefusjon
•             0,8 mill. kr i overføring frå drift til investering
I driftsrekneskapen inneber dette følgjande budsjettendringar:
•             Auke i bruk av disposisjonsfond med 0,8 mill. kr., som vert å ta av samanslåingsmidlar avsett på 
formålsbestemt disposisjonsfond.
•             Auke i overføring til investering med 0,8 mill. kr»

Alver kommunestyre 16.06.2022:

Handsaming:



Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke.

KO- 090/22 Vedtak:
«Nytt investeringsprosjekt med budsjettramme på totalt 5 mill. kr vert oppretta for å gjennomføre prosjekt for 
skilting av kommunale bygg.  I 2022 vert det budsjettert med 1,0 mill. kr inkl. mva og dei resterande 4 mill. kr 
inkl. mva vert å legge inn i budsjettet for 2023.  
Budsjettendringa i 2022 vert finansiert slik: 
•             0,2 mill. kr i momsrefusjon
•             0,8 mill. kr i overføring frå drift til investering
I driftsrekneskapen inneber dette følgjande budsjettendringar:
•             Auke i bruk av disposisjonsfond med 0,8 mill. kr., som vert å ta av samanslåingsmidlar avsett på 
formålsbestemt disposisjonsfond.
•             Auke i overføring til investering med 0,8 mill. kr»

Politisk handsaming
Saka skal til innstilling i formannskap
Saka skal avgjerast i kommunestyret

Bakgrunn
Alver kommune har ein del gjenståande arbeid knytt til utvendig profilering av bygg og eigedommar etter 
kommunesamanslåinga. Det er ønskjeleg å fullføra arbeidet med å skilta Alver sine eigedomar innan utgangen 
av 2023. For å kunne planlegge og gjennomføre arbeidet er det behov for å setje av ei økonomisk ramme til 
arbeidet.

Saksopplysninger:
Det vart gjennomført eit stykke profileringsarbeid ved kommunesamanslåinga i 2020. Det vart prioritert å 
profilere arbeidsbilar, arbeidsklede og enkelte bygningar og område. Finansiering for å kunne setje i gang eit 
større arbeid knytt til skular, barnehagar, sjukeheimar, idrettsanlegg og kulturbygg var ikkje på plass. Ein sette i 
gang eit kartleggingsprosjekt for å få ei oversikt over dei store bygga i kommunen. Har vart det fjerna ein del 
gammal skilting og tatt mål for å kunne setje i gang nye bestillingar. Arbeidet vart ikkje fullstendig gjennomført 
då mange uføresette oppgåver i 2020 måtte prioriterast framfor dette.  

Det står framleis att noko arbeid for å skaffa oversikt over behovet når det gjeldt tal, storleik og plassering av 
skilt. 
Finansieringa som vert omtalt i denne saka skal i hovudsak dekke skilting på dei store formålsbygga til 
kommunen. Dette gjeld:  

· Skular
· Barnehagar 
· Idrettsanlegg 
· Sjukeheimar 
· Kulturbygg 
· Driftsstasjonar 
· Kommunehus og rådhus 
· Aktuelle friområde  

Finansieringa skal omfatte desse punkta utandørs: 
· Namnsetjing og kommunevåpen på aktuelle bygningar.
· Belysning av namneskilt på bygningar der ein finn det formålstenleg.
· Informasjonstavle der det er vurdert formålstenleg ved bygningar, utandørs idrettsanlegg, friområde 

og tilsvarande.

Finansieringa skal omfatte desse punkta utandørs: 
· Informasjonstavle ved hovudinngang og i kvar etasje der det er vurdert formålstenleg.
· Namnsetjing på avdelingar, lokale og møterom der det er vurdert formålstenleg.



Ny innvendig skilting vert vurdert til å gjelde kommunehusa på Frekhaug og Manger, rådhuset i Knarvik og 
driftstasjonane på Manger inkl delar av Velferdssenteret, Mjåtveit og Stølen. 

Lov om offentlege innkjøp vil krevja ein anbodsprosess som tek om lag to månadar for å velja leverandør. 
Realistisk oppstart av sjølve skiltinga er mot slutten av 2022 eller tidleg 2023. 

Skiltinga skal følgje Alver sin grafiske profil. Prinsipp kring utforming, plassering og andre val knytt til det 
visuelle vert å kome attende til i samband med anbodsprosessen. Ein vil då rådføre seg med RMNF, HO og 
eventuelt andre aktuelle utval.

Økonomi

Utvendige skilt – store format:                                                             3,5 mill
Innvendig skilting kommunehus/rådhus – aktuelle bygg:                               0,7 mill 
Innvendig skilting driftsstasjonar:                                                   0,5 mill 
Uspesifisert reserve:                                                                       0,3 mill
Totalt inkl mva:                                                                                 5,0 mill

Det er vurdert at størstedelen av den praktiske gjennomføringa av skiltinga vil gå føre seg i 2023. Den 
økonomiske ramma kan difor  fordelast slik: 

2022: 1 mill inkl mva
2023: 4 mill inkl mva

Vurdering
Skilting av offentlege bygg og eigedomar er viktig både av omsyn til tilgjenge, informasjon, universell utforming 
og tryggleik. Vidare vil godt gjennomført skilting bidra til god omdømebygging for kommunen. 
Kommunedirektøren ser det som ein viktig del av kommunesamanslåinga å få fullført arbeidet med felles og 
einsretta profilering av kommunen sine eigedomar og rår til at kommunestyret løyver ei økonomisk ramme slik 
den ligg føre i saka. 


